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Bakgrund om Studentföreningar 

Faktatext 
Halloj! Livet som student handlar inte bara om studier. Det är också en tid för att njuta av nya 
upplevelser, minnesvärda händelser och ha roligt studentliv. Du och alla andra studenter kan vara 
aktiva i olika studentföreningar och det räknas som en pluspoäng i CV:t! Studentkårer, föreningar och 
organisationer är en del av det traditionella studentlivet i Sverige. I den här bloggen kommer vi 
redovisa för och jämföra vilka alternativ som finns och vilka möjligheter som en student kan förvänta 
sig i olika delar av Sverige beroende på universitetets omfång. Linköping universitet är känt exempel 
för sitt rika studentliv. Ungefär 3000 faddrar ser till att första tiden på LiU blir kalas! 
Stockholms universitet 
I Stockholms universitet bildades Högskoleföreningen redan 1869 för att samla in pengar till 
universitetet och ge tillfälle att debattera om hur högskolan skulle utformas i huvudstaden och vilka 
undervisningsmetoder skulle tillämpas. Föreningen är fortfarande aktiv nuförtiden och träffas två 
gånger per år för att bland annat dela ut priser till årets avhandlingar och redogöra för universitetets 
verksamhet. Förutom Högskoleföreningen har Stockholms universitetet tre kårer uppdelade i mindre 
studentkårer- och föreningar: 

• Stockholms universitets studentkår 
• Studentkåren DISK 
• Föreningen Ekonomerna 

Lunds universitet  
I Lunds universitet finns det nästan 100 olika studentföreningar i väldigt olika områden såsom 
religion, idrott, media eller konst. Akademiska föreningen bildades redan året 1830 och förutom att 
erbjuda mat och boende till studentvänliga priser, sin största funktion var att upprätthålla “hög 
moralisk beteende” bland studenterna och försäkra att de ägnade sig åt “värdiga aktiviteter”, vilket 
gjorde att den inte var så populär. Föreningen var delvis finansierad av kronprins Oscar I och 
hämtade sin inspiration från Köpenhamns studentförening. Med tiden skiftade sina funktioner och 
blev en samlingsplats för studenterna. Nuförtiden Akademiska föreningens syfte är att sprida kultur 
och väcka intresse för studentlivet i Lunds universitet, bland annat genom att stödja och ge plats till 
de olika anslutna studentföreningarna.  
Lunds univeristets kårer: 

• Lunds doktorandkår 
• Lundaekonomernas Studentkår 
• Humanistiska och Teologiska Studentkår 
• Juridiska Föreningen 
• Studentkåren vid Konstnärliga fakulteten i Malmö 
• Teknologkåren vid LTH 
• Corpus medicum 
• Lunds naturvetarkår 
• Samhällsvetarkåren 

Lunds universitets nationer: 
• Blekingska nationen 
• Göteborgs nation 
• Hallands nation 
• Helsinkrona nation 
• Kalmar nation 
• Kristianstads nation 
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• Lunds nation 
• Malmö nation 
• Smålands nation 
• Sydskånska nationen 
• Västgöta nation 
• Wermlands nation 
• Östgöta nation 

Linköpings universitet  
Linköping universitet har över 150 studentföreningar i mångfacetterade områden såsom simning, 
språk, gaming eller politik. Vissa föreningar har medlemsavgift och/eller är kopplade till en specifik 
fakultet och program. Förutom studentföreningar erbjuder Linköpings universitet två andra 
alternativ att delta i studentlivet under utbildningen, nämligen sektionerna och nationerna. Det finns 
en sektion till varje utbildning och medlemskapet är frivilligt. Dessa bevakar själva utbildningens 
kvalitet men även arrangerar sociala och kulturella aktiviteter samt fester och traditionella event 
(festeri). Å andra sidan, nationerna samlar studenter från specifika orter eller delar av landet 
oberoende av utbildningen, dock egentligen finns inget krav för att tillhöra vilken specifik nation man 
vill. Nationerna främjar samhörighet och underlättar integration av studenter från samma hemort 
eller län. Precis som sektionerna, arrangerar nationerna evenemangskvällar, resor, fester och 
kulturella aktiviteter.  
Linköpings universitetkårer: 

• Stuff 
• Lintek 
• Consensus 

Linköpings universitetnationer: 
• Värmland 
• Västgöta 
• Norrland i Norrköping  

Antal befintliga kårer och nationer är dock betydligt större på andra universitet, som till exempel i 
Uppsala, där studenterna får tillgång till 6 kårer uppdelade efter utbildning och upp till 13 nationer. 
Antalet studentföreningar förekommer dock inte på deras hemsida.  

Stockholm, Lund och Linköping utformar tre exempel av stora svenska städer med ett dynamiskt och 
lockande studentliv, tusentals varierade studentföreningar och stora anpassningsmöjligheter till nya 
studenter. Däremot, hur jämförs situationen med mindre högskolor? Hur ser det ut i olika, mindre 
befolkade, delar av landet? Är utbudet jämförbart? Vilka alternativ finns och på vilket sätt bidrar de 
till ett aktivt och spännande studentliv? Vi ska titta närmare på Dalarnas högskola, Luleå tekniska 
universitet och Mittuniversitetet.  

Hur ser det ut i andra delar av Sverige? 
I Dalarnas högskola, till exempel, finns det inga egentliga studentföreningar, däremot finns det 
Dalarnas Studentkår, som uppfyller en liknande funktion. Dalarnas Studentkår är en oberoende 
organisation vars primärt syfte är att säkerställa en kvalitativ utbildningsnivå och att studenten ligger 
i fokus. Därmed har Studentkåren olika sektioner anknutna till specifika utbildningar, och dessa 
ansvarar för att skapa ett aktivt studentliv, genom att bland annat anordna pubkvällar, 
sportaktiviteter eller korta utflykter. De erbjuder också samlingsplatser för studenterna och som 
medlem kan man engagera sig med planering och genomförande av förslag. Medlemskapet för olika 
tidsperioder till studentvänliga priser finns tillgängliga.  
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Om vi i stället byter fokus till den norra delen av Sverige uppstår Luleå tekniska universitet som den 
största företrädaren. Där finner vi två stora studentkårer: Luleå Studentkår och Teknologkåren, och 
vilken kår studenten tillhör beror på utbildningen. På samma sätt, är dessa kårer uppdelade i 
sektioner, som ansvarar för ett tryggt, lärorikt och aktivt studentliv. Sektionen för Hälsa och Lärande, 
exempelvis, som är den största sektionen under Luleå Studentkår, uttrycker sig på följande sätt: 
“Vårt arbete vilar på fyra grundpelare: utbildningsbevakning, studiemiljöförbättring, studiesocial 
gemenskap och arbetsmarknad”. Förutom studentkårerna och sektionerna finns det även cirka 20 
föreningar för studenter att engagera sig i, vilket visar ett liknande system som Linköping- eller 
Lundsuniversitet, fast på mindre skala.  
Situationen på Mittuniversitetet liknar mycket den av Dalarnas Högskola, då det finns inga 
studentföreningar, utan i det här fallet två studentkårer för deras två olika campus: Studentkåren i 
Sundsvall och Studentkåren i Östersund. Även deras funktioner, styrelse och medlemskap fungerar 
väldigt lika som de ovannämnda exemplen.  
Universitetets storlek är definitivt en avgörande faktor för vilken typ av studentliv kan staden 
erbjuda, dock modellerna liknar varandra väldigt mycket runt om i Sverige, med betydligt flera eller 
färre tillgångar och möjligheter beroende just på institutionens omfång. Däremot, andra faktorer 
såsom tradition eller anseende spelar också roll för att städer som Lund, Linköping eller Uppsala 
uppfattas som studentstäder medan andra som Borlänge, Östersund eller Skellefteå gör inte det.  
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Upplev Studentlivet 

Faktatext 
 

1. Begreppslista. 
2. Universitet är mer än studier och plugg.   
3. Hitta ditt intresse. 
4. Pub och krubb. 
5. Kravall i overall. 
6. Tajt och fullbokad kalender. 
7. LiU:s första gången blir en fest. 

 
Begreppslista 

• Fakultet/fack - mer känt i folkmun som fack och är en av 3 indelningar här på LiU  
• som din utbildning kommer att gå under.  
• Sektion - En majoritet av föreningarna är uppdelade och tillhör sina respektive  
• sektioner. Exempel: Sekel är sektionen och fungerar som medlare mellan studenter  
• och universitet representanter. 
• Studentkår - Stuff, Lintek och Consensus. Dessa är ansvariga över sin respektive  
• fakultet. Där Stuff är för Filosofiska fakulteten, Lintek är för tekniska och Consensus  
• är för läkarutbildningarna. 
• Fadderist - Det är personer som ansvarar sig för planering och håller i mottagningen  
• för de nya studenterna i början av terminen.  
• Festeriet - Det är personer som har fokus och planerar kravaller, fester & sittningar  
• under året. 
• Mästerist - Är blandning mellan fadderi & festeri. Där vissa sektioner valde att slå  
• ihop dessa två utskotten till ett.  
• Patet - en före detta festerist/fadderist/mästerist som lämnat över sina uppgifter till  
• nästa generation men  
• Bäbis - en ny festerist/fadderist/mästerist som är under sin lärlingsperiod för sin 

post.  
• Kan ses som en efterträdare  
• Förälder - Varje bäbis har en förälder som ska visa dem vad deras post innebär 
• Gyckel - Sång framfört av (oftast) festerier/fadderier och är kända låtar som blivit  
• omskrivna med en humoristisk klang  
• Ovve - Förkortning för overall. Där olika färger presenterar olika program och 

sektioner.  
• Här klistras det rikligt på med märken från olika föreningar, evenemang och fester 

för att  
• visa vad man deltagit i för olika evenemang. Det finns riktningar och regler för detta,  
• exempelvis måste ditt förnamn stå med versala bokstäver på enbart vänsterbenet.  
• Ovve-invigning - Innan man får använda overallen ska den invigas, detta sker under  
• respektive programs ovve-invigning. För alla studenter som införskaffat overallen  
• ska den smutsas ner så mycket som möjligt under detta evenemang. Det är förbjudet  
• att tvätta den på något annat sätt än att bada eller duscha med den på. Tvål är strikt  
• förbjudet som en del av traditionen. 
• Kravall - betyder krav på overall. Är det en kravallfest är det overall som gäller. 
• Kk - Kårhuset Kårallen.   
• Nolle-p - Nollningsperiod  
• Husfest - En fest som tar plats på ett kårhus, i Lius föreningars fall är det ofta på KK. 
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• Stass - Festeristernas kläder 
• BäbisStass - Bäbisarna får klädesplagg tilldelade av sina föregångare att ha på sig 

under  
• HELA sin bäbisperiod (kan vara upp till 6 månader)  
• Straff/Tjalla - Om bäbisarna inte har sina stass på sig och råkar möta på någon i  
• nuvarande festeri/fadderi/egna bäbiskollegor blir de bestraffade med mer stass. 

Oftast är  
• kläderna något löjliga och skrattretande. Bäbisarna uppmanas att tjalla på varandra 

för 
• att slippa få mer stass som bestraffning.  
• Attityd - När fadderisterna/festeristerna/mästerristerna går in i sina karaktärer, 

detta kan  
• innebära att killarna inte får raka sig, man byter ut sitt namn och sin profilbild på  
• Facebook till ett alias. Detta är för att skapa och bidra med dramaturgi inför nolle  
• perioden. Det varierar från fadderi till fadderi men brukar i regel börja strax innan 

nolle-p  
• och pågår under hela perioden.  
• Tackfest - Det är nya studenter som anordnar en fest och bjuder in sina fadderister  
• och kompass som har ordnat Nolle-p för de i början av terminen.  
• Festkrav - Det innebär att dem som har anordnat festen har sett ett krav på kläderna  
• till exempel och då kan alla som ska gå på festen ha en gemensam klädstil och det 

kan  
• vara inspiration av Harry Potter.   

 
Universitet är mer än studier och plugg 
Att vara student innebär mycket eller kanske en hel del föreläsningar, lektioner, biblotekshäng, 
grupparbeten, individuella uppgifter och kurslitteratur. Men kom ihåg att studietiden innehåller mer 
än bara studier och plugg. Linköping universitet är känt för sitt rika studentliv där du kan engagera 
dig i föreningar och utveckla dig som person, spetsa CV:t, träna till elitnivå, komma ut i naturen eller 
umgås med vänner på alla möjliga sätt.  

Hitta ditt intresse 
Visste du att förutom studentkårerna som är mer och påverkar i universitetets beslutande 
organisation, har LiU en mängd olika studentföreningar där du kan engagera dig i. Det finns något för 
alla såsom är du intresserad av hockey, schack, politik, musik, hästar, programmering, teater eller 
Harry Potter så finns det på LiU. Och utifall det inte finns ditt intresse representerat kan du alltid dra 
ihop ett gäng kompisar och starta en ny förening! 

Pub och krubb. 
Det finns många och flera ställen och platser för studenter att träffa nya vänner. I Linköping hittar du: 

• Flamman. 
• Herrgården. 
• Kårhuset Kollektivet. 
• Kårhuset Örat och flera studentpubar.  

I Norrköping finns det bland annat: 
• Kårhuset Trappan. 
• Pub Vattentornet. 

Vill du ta dig ut från studentområdena finns det många restauranger och barer i centrala både 
Linköping och Norrköping.  
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Kravall i overall 
Efter tentaperioderna anordnas stora fester som kallas för kravaller. De kännetecknas av deltagarnas 
distinkta kläder, som är specifika för varje utbildning. Då och då kan du också gå på sittningar, vilket 
är en stor middagsbjudning med andra studenter, med eller utan tema.  

Tajt och fullbokad kalender 
LiU har ett stort antal återkommande evenemang med olika teman. Alltså det kan vara blandat 
mellan tävlingar, underhållning eller fester som anordnas av studenter på sektioner och föreningar. 
Studentorkesterfestivalen (SOF) är ett av det största eventet då campus och hela staden svämmar 
över av musik.  

LiU:s första gång blir en fest 
• Många brukar vara nervösa för att träffa sina klasskompisar de första dagarna, men med  
• några roliga aktiviteter som faddrar och festerier ordnar släpper du nervositeten snart. 
• Dina faddrar står redo för att välkomna nya studenter. Även om de har strikt tillsyn finns  
• de där för att ta hand om alla nya, skapa en bra atmosfär och se till att alla har det bra  
• under mottagningsveckan. 
• Under mottagningen kommer du att ha två fullspäckade scheman med volontäraktiviteter  
• som väntar på dig.  
• Nolle-P: avslutar med en stor fest eller som studenter brukar kallas för “kalasmottagning”. 
• Där är alla nya studenter välkomna. På kalasmottagningen träffar du alla  
• studentföreningar på ett mässtorg och bjuds på festival helt gratis! 
• Mottagningen avslutas med en stor konsert på kvällen. År 2020 spelade tex Tove Styrke där 

hon inför ett hav av studenter, gjorde dem redo för en ny tid i livet.  
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Vår Introvideo 
Video 

 

https://youtu.be/Eigs3tX-2ZI  

https://youtu.be/Eigs3tX-2ZI
https://youtu.be/Eigs3tX-2ZI
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Intervju med Maja från StuFF 
Video 

 

https://youtu.be/RQMQ_KMWmnc 

 

https://youtu.be/RQMQ_KMWmnc
https://youtu.be/RQMQ_KMWmnc
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Intervju med Västgöta Nation 
Intervju 

 

  Bild: Karl Larsson 

“Man bör engagera sig i en Nation! Det är inte på samma sätt som med en 
förening när det kommer till att starta upp igen om den läggs ner. Det är mycket 
svårare.” Anonym deltagare från nationen. 

Kan ni berätta lite om er erfarenhet av att vara medlem i en nation vid Linköping universitet? Vad 
fick dig att gå med i nationen? “Det är väldigt trevligt gäng!” säger Hugo, en medlem i Västgöta 
nationen. Fortsätter med att nationen har blivit till stor del min kompiskrets. Fortsätter Simon en 
annan medlem i Västgöta nationen och några andra liknande historier som Hugo gav svar, alla 
antyder ofta på att det är så bra vänskapskretsar skapas, att man drar med sig folk.  

Hur många är ni och hur gammal är nationen? Vi är runt 20 medlemmar för tillfället. Vi har funnits 
runt 30 år “om jag inte minns fel…” Vi har något jubileumsmärke på väggen där som säger exakt! 
Men just Ättestupan har vi haft sedan tidigt 1990-talet tror jag. Det som fick mig att gå med var en 
kväll år 2016 när jag och en kompis skulle ha filmkväll och insåg att jag inte ägde ett par högtalare, så 
vi drog ut i stället och i slutet mot utekvällen sa min kompis: “Vänta, jag har ett ställe att dra till”, så 
visade han mig det här stället. Det var så gött häng att jag fastnade direkt!   

Behöver man vara från Västergötland för att få vara med? Nej, det var mer förr, då Nationen 
kommer från 1600-talet. Universiteten ville hålla koll på studenterna. Nationerna skapades för att ta 
hand om nykomna studenter och ge dem ett så kallat “hem”. Vilket ledde till att det blev 
nationsobligatoriet, alltså att nationerna var tvungna att registrera studenter från deras geografiska 
ursprung vilket sedan också blev till studentkårens obligatorium. Detta har försvunnit sedan 1980-
talet 1990-talet då vi fick föreningsfrihet. Idag fungerar nationen som en studentförening.  

Vilka aktiviteter eller evenemang brukar er nation arrangera? Finns det något speciellt som 
utmärker era evenemang?  

Hugo: Vi annordnar några sittningar varje år, det största är midvinterblotet som är i slutet av 
november där vi agerar vikingar för en dag. 
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Anonym deltagare: “du kan se våra offer där uppe” säger någon och pekar på en hylla med gossedjur 
vars huvuden ligger i deras knän och beklädda med “vikingakläder” på sig.  

Hugo: Ah juste! Ja det tillhör traditionen haha! Vi har också ett sensommarblot där vi bränner våra 
gamla medlemsregister. En fulsittning vid namn Texmex som vi kanske inte bör prata om för 
mycket… fri tequila är allt jag säger.  

Hur ser du på betydelsen av att vara en del av nation för gemenskapen och studentlivet på 
universitetet? Det är ju väldigt kul att vara en del av en nation, även om det inte finns lika många 
kvar idag som förut. I början var inte nationerna särskilt stora heller. Det riktade sig främst in på 
pubverksamhet för medlemmarna.  

Självklart kan vi ibland önska att vi kanske var lite större eller hade fler medlemmar, men samtidigt 
har vi det så roligt att det inte spelar någon större roll. Sedan har vi möjligheten att träffa folk från 
alla möjliga sorters utbildningar eftersom vi inte är bundna till någon sektion.  

Hur ser du på traditioner inom er nation? Finns det några speciella traditioner ni värnar särskilt 
om? Ja, Midvinterblotet som har varit med sedan början när nationen skapades här på LiU. Det är kul 
med traditioner men samtidigt håller vi inte stenhårt på dem. Vi vill mest göra vad vi 
vill!  “Sensommarblotet” som jag nämnde tidigare där traditionen är att bränna medlemsregistret, 
har bara funnits med sedan de nya GDPR lagarna.   

Hur ser ni på framtiden för er nation vid Linköping universitet? Finns det några förändringar eller 
nya initiativ ni planerar att genomföra? Vi hoppas just nu på lite föryngring! Vi vill ha nya 
medlemmar, förhoppningsvis har dem lite yngre och piggare energi än vad vi har. Vi är öppna för nya 
förslag. Kommer du med en idé för en ny rolig fest och det går att genomföra så hjälper vi dig gärna. 

Kan du dela med dig av någon minnesvärd upplevelse eller händelse från din tid som medlem i 
nationen?  

De diskuterar en stund sinsemellan, men till slut kommer det fram till en färgglad och härlig historia 
om en vännation (alltså en till Västgöta Nation) i Finland och ett besök som gjordes till grannationen 
för något år sedan.  Kamratskap, utflykter och fulla finnländare som anser att enbart en hatt räcker 
som klädesplagg på en icke-nudiststrand får duga som summering, men ger inte historien rättvisa. 

Avslutningsvis, skulle ni rekommendera andra studenter att gå med i er nation?  

Simon: Jag vill slå ett slag för att man fortfarande har någonstans att hänga även efter man har 
avslutat sina studier, det är också ett bra ställe att knyta kontakter på, vare sig det är inom liknande 
yrken som dina egna eller inom helt andra spår! Men främst ett trevligt umgänge! 

“Dör en nation ut så dör den tyvärr ut. Det har ju med att Lintek gav 
pengar till uppstartandet av Nationerna för längesen. Men det allra 
viktigaste jag vill trycka på är att se hur gött häng det är här!” 
Hugo, medlem i västgötanationen.  

Kontaktuppgifter för Västagöta Nation på Facebook: Västgöta Nation i 
Linköping. 

Länk till deras hemsida på Goolge: https://vastgota.nation.liu.se/index.html  

https://www.vastgotanation.se/  

 

Västögta nations 
vapen 

https://vastgota.nation.liu.se/index.html
https://www.vastgotanation.se/
https://www.blogger.com/u/1/blog/post/edit/597304321874224157/2652558990448475279
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Blivande Fadderist ur Kompussies 
 
Namn: Ruth Ljunggren.  

Ålder: Fyller 28 i mars.  

Utbildning: Språk, litteratur och medier (SLM), Termin 2, Campus 
Valla, Linköping universitet.  

Citat: Hello pretty ladies (internt till kompussies) annars: Det löser 
sig!! (till allmänheten)  

Hur fick du reda på att Kompass fanns? Fick reda på det strax 
innan jag skulle börja plugga. Jag hade en del kompisar som redan 
var i gång med sina utbildningar, då tog jag reda på att fadderiet till 
min utbildning är kompass.  

Vad gör ni som Fadderister? Vi planerar bland annat Nolle-P. Vi styr upp och ansvarar över vad de 
nyantagna studenterna ska få göra för roligheter under mottagningen. Vi syns mest under 
mottagningsperioderna, alltså på vårmottagningen och på höstmottagningen.  

Vad är din post och vad innebär den? Jag har två poster. Jag är blivande vice general och spons. Vice 
general posten innebär att jag är främst fadderansvarig, ser till att allt med de nya studenterna flyter 
på under motagningensperioderna och ser till att fadderschema fungerar bra och att det finns 
tillräckligt med faddrar under varje tillfälle vi håller på. Sponsor-posten innebär att jag ansvaret över 
att mejla och nå ut till båda gamla sponsorer men också till företag som skulle kanske kan tänka sig 
att sponsra oss.   

Vad tycker du är det roligaste med att vara med i just din förening? Gemenskapen. Vi är ett jättebra 
gäng med 10 personer och vi kallas för Kompussies. Det är väldigt kul att gå in i studentlivet med att 
göra någonting annat än att bara sitta och plugga.  

Vad är det roligaste minnet du fått hittills? Det finns så många att det är svårt att välja!! Visserligen 
var mottagningen väldigt rolig, att hålla fulvinsstationer var också kul! Över lag har vi roligt att alla 
minnen blir till roliga! Det beror nog främst på att vi umgås så himla mycket och tätt ihop med 
varandra hela tiden.  

Hur balanserar du tiden i föreningen med dina studier? Man får lära sig att hålla koll på sitt egna 
schema! Jag försöker att hålla skolarbetet till dagtid och all föreningsverksamhet arbete försöker jag 
lägga upp i dagsschemat när det finns lediga tider, oftast blir det under kvällar. 

Får vem som helst vara med eller är det endast programrelaterade som är med i utskotten 
Kompass? Kompass är ett öppet fadderi som alla kan söka, vilket man ska göra för det är väldigt kul 
att vara sektionsaktiv under studietiden.  

”Det mesta vi gör är väldigt kul! Jag rekommenderar verkligen 
alla att gå med i någon form av utskott! Det kan vara en fördel 
om man gillar att vara social och att jobba i grupp, man jobbar 
väldigt tätt ihop och det kan bli intensiva perioder när man ska 
planera allting tillsammans, men det är SKITKUL!” Ruth, student 
på Campus Valla.  

Kontaktuppgifter för KoMPuSSies 2024 Instagram: kompussies24 

Bild: Karl Larsson 

KoMPaSS föreningsmärke 
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Intervju – Bokningsansvarig i DJ-föreningen 
Forte! 
 
Namn: Cristian Tryphonos 

Ålder: 25 år.  

Utbildning: Kandidat inom HR (Personalvetare) 3:e året. 

Citat: “Vårt mål och utgångspunkt är och har länge varit att ge 
studenterna den bästa upplevelsen av studentlivet” 

Vilka är ni och vad gör ni i eran förening? Vi heter Forte och 
rent krasst anordnar vi olika event på Linköping universitet. Vi 
hyr ut saker och material inför event som exempel. Vi inriktar 
oss på det som berör ljud, ljud och Dj:ing. Vi är baserade här i 
LiU Linköping, främst på Kårallen och snart firar vi faktiskt 35 
års jubileum, så vi har funnits ett tag! 
Hur fick du reda på att Forte fanns? Jag Dj:a själv innan jag 
började studera, men det var under mitt första åt och jag gick på en del fester på både KK och 
kårallen, då såg jag dem och tänkte: “Fan vad coolt!” Det var en hel del folk i matsalen, vilket var en 
cool känsla, sedan sökte jag till dem i slutet av första året och fick mitt första pass på nolle-p i början 
på mitt andra år.  
Vad har du för post och vad innebär det? Man kan vara aktiv medlem och sen kan man också vara 
med i styrelsen, vilket man är i ungefär ett år, vilket jag är och där har jag posten som 
bokningsansvarig. Vilket innebär att det är mig du kontaktar om du vill hyra allting ifrån bara en 
mikrofon till utrustning för en fest på 1000 personer där du behöver ljud, ljus och kanske vill hyra in 
en artist. Så i princip allting som rör bokning inför det går via mig! 

Det är en ansvarskrävande roll som kräver lite flexibelt men det tycker jag bara är roligt! Jag känner 
att jag både har en god insikt om alla event som händer på LiU och att vi som grupp försöker göra 
upplevelsen så bra som möjligt för alla studenter! Sedan har vi 4 andra poster: Ordförande, vice-
ordförande, utrustning och ekonomi! 
Varför gick du med i just Forte? Jag var sugen på att göra någonting med mina timmar till övers efter 
skolan. Jag sportar mycket, så först funderade jag på att gå med i ett paddelutskott eller liknande. 
Sedan slog det mig! Vad coolt det skulle vara att få tillgång och lära sig den utrustning som Forte 
använder, något som man vanligtvis inte får chans till. 

Är ni en variation av program eller är Forte programrelaterade? “Nej, det är vi absolut inte! Alla är 
välkomna att söka.” Man behöver bara ett intresse och en vilja att arbeta och ta sig framåt. Inga 
förkunskaper krävs! Personligen tycker jag att det är en bra blandning just nu! Jag själv går filfack, 
Vice ordförande pluggar medfack och två till i styrelsen läser två olika utbildningar inom teckfack! 
Sedan specifikt alla utbildningar som alla medlemmar går håller jag inte riktigt koll på än!  

Vi försöker sprida ut oss så gott det går så att alla ser. Vi gör campus vandringar, vi syns som sagt på 
många events och fester, både under höst och vårterminen och på olika nolle-mottagningar. Samt att 
vi håller våra egna fester som heter utediscot och innediscot! vi försöker göra samarbeten med så 
många föreningar som möjligt, vara med i så många nolleböcker som möjligt osv! 

 
Hur balanserar du din tid i föreningen med studier och fritid? För mig handlar det om att bestämma 

Bild: Karl Larsson. 
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sig för vad man ska göra i vilken stund och hålla sig till det. Är min planering att syssla med Forte i två 
timmar så riktar jag mitt fokus på det. Ska jag jobba en lördag kör jag inget skolarbete den dagen! 
Börjar jag blanda blir det krångligare i längden. Sen är det klart att det blir en del sena kvällar ibland, 
men det är ju på mig eftersom jag föredrar att sova lite mer än att behöva gå upp tidigt varje 
morgon. Planeringen med färgkoder på almanackan och eget ansvar helt enkelt! 

Tycker du att du fått ett bredare nätverk under din tid? Absolut! Man 
träffar så mycket folk, exempelvis känner jag nu för tiden minst 1 
person från varje festeri och fadderi.     

Rekommenderar du andra studenter att gå med i forte? Absolut! Men 
när vi hade campusvandring sa jag det både tydligt och direkt till de nya 
studenterna: Jag står inte här för att du ska gå med i Forte, jag tycker 
du ska gå med i en förening du själv tycker verkar kul! Det är bra när 
man vill ha lite omväxling för vardagens studier och det finns en 
förening för i princip vilket intresse du än har!  

Kontaktuppgifter för Forte Instagram: forte-liu 

  

 

Fortes föreningsmärke 
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Intervju – Tidigare aktiv student i festeriet 3Cant 
 
Namn: Izabel Wikner 

Ålder: 26 år.  

Utbildning: Civilingenjör i kommunikation, transport och samhälle.   

Citat: “Kan vi la göra imon.” 

Vad är 3Cant för förening? 
3Cant är ett festeri som består av totalt 3 festerier kopplade till 
ingenjörslinjerna på campus Norrköping, Medieteknik, Elektrodesign 
samt min utbildning kommunikation transport och samhälle. Totalt 
är det alltså 3 som är festerichefer, en för varje programsektion, 
man kan med andra ord säga att vi är tre föreningar i ett! 

Hur fick du reda på att föreningen fanns? “Vi såg dem under nolle-
P”. Sedan var de ofta ute på luncherna och sålde märken till 
kommande festevemang och liknande. Det är en tradition att de 
äldre årsgångarna gör ett framträdande i form av en dansshow för 
att presentera sig för de nya studenterna, något jag också fick göra.   

Vad fick dig att gå med i just din förening? Fick du info om andra också? Jag tycker ändå att man fick 
se många under de första veckorna, men jag tyckte 3Cant verkade roligast. Campus Norrköping är 
ganska litet vilket gör att man får chansen att lära känna människor ganska snabbt, även de som går i 
årskursen över.  

Vilken post hade du och vad innebär den? Jag var festerichef för min utbildning KTS 
(kommunikation, transport och samhälle), men jag satt även i logistiksektionen under min aktiva 
period. Vi jobbar lite annorlunda än hur många andra föreningar vanligtvis gör eftersom vi är tre 
föreningar i ett! Min post fungerar som en koppling mellan mina specifika sektioner 
(Logistiksektionen) och 3Cant.   

Jag var eventansvarig i logistiksektionen och som tidigare nämnt var jag främst kopplingen mellan 
den sektionen och 3Cant. Man kan säga att jag var mer med och styrde eventet för logistiksektionen 
och hjälpte mest till vid 3Cant evemnag med lite allt möjligt.  

Vad är det roligaste med att vara medlem i 3Cant? “Helt klart det sociala.” Man får chansen att 
träffa och lära känna så många människor! Man blir som en liten familj! Varje gång man stöter på 
någon man känner igen från föreningen så stannar man och pratar! 

Vad är något bland de roligaste minnen du fått? Det var länge sedan jag var med och man skapar sig 
så många roliga minnen att man inte minns alla! Det är dock någonting väldigt charmigt med att bli 
inskiftad, sedan kommer jag nog aldrig glömma förberedelserna vi hade inför en halloweenfest som 
blev riktigt lyckad.  

Hur balanserar du tiden i föreningen med dina studier? Jag var inte en av de som festade mest, så 
jag hade ofta tid nog för mina studier, vilket jag prioriterade. Sedan hjälptes vi mycket åt i vår 
förening och sedan vet man att vissa perioder kommer bli mer hektiska och då krävs det lite mer 
planering, överlag var jag sällan orolig.  

Bild: Izabel Wikner 
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Är föreningen programrelaterad eller får vem som helst söka? Jag är inte säker till 100%, men jag 
tror att den kan uppfattas som det då det bara är civilingenjörer som är med och tanken med 
föreningen är att sammansvetsa alla tre ingenjörslinjer på Campus Norrköping. Vi har också icke 
programrelaterade föreningar på Campus Norrköping som exempelvis “Skurkeriet”.  

“Det är en unik upplevelse som du kommer att bära med 
dig resten av livet. Vetskapen om att du bidrog till 
någonting under din studietid som inte bara är att plugga 
är fantastisk! Ännu en gång vill jag också trycka på 
sammanhållningen!”, Izabel, student på Campus 
Norrköping.  

Kontaktuppgifter för 3Cant Instagram: 3cant 
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Mötet med Felicia 

Krönika 
 
Jag sitter på campusbussen på vägen till Campus Valla i 
Linköping från hemmet i Norrköping. Vid det här läget, 
mot slutet av utbildningen, går det inte att räkna ut hur 
många gånger har jag pendlat mellan städerna.  

Bussen kommer fram och jag kliver av för att träffa 
Felicia i den lagom bullrande miljön av Studenthuset. 
Men vem är Felicia då? Hon är en av skaparna av 
FöreningsFörenklat bloggen och någon som gärna vill 
dela av sig hennes erfarenhet i Sekelsektionen (se 
begreppslista) och sitt aktiva engagemang i studentlivet 
här på LiU, någonting som kan vara inspirerande för 
andra studenter. Felicia är en 25 årig student som läser 
sista termin i SLM-programmet (Språk, Litteratur och 
Medier), och vars mål efter att hon tagit examen är att 
jobba som kommunikatör, någonting som hon fick en smak på i praktiken, just på LiU:s 
kommunikationsavdelning. Sättet på vilket hon blev inblandad med Sekelsektionen var väldigt enkelt: 
Madde, en annan SLM student och klasskamrat till oss, var ordförande och uppmuntrade henne att 
söka, eftersom man inte får sitta längre än ett år i positionen. Hon var nyfiken och peppad inför 
utmaningen, så hon tackade ja. För dem som inte vet, att vara ordförande innebär att vara den 
högsta ansvariga i sektionen, någon som håller kontakt med kåren Stuff (se begreppslista), som 
uppdaterar medlemmarna, som kommer fram med förslag, som planerar Sektionsveckan (se 
begreppslista) i samarbete med utskotten Kompass och Skvalp (fadderister och festeriet, se 
begreppslista) och som håller ett styrelsemöte varje månad för att samordna alla dessa aktiviteter. 
Från utsidan kan allt detta uppfattas som alldeles för mycket jobb och ansvar, men Felicia förklarar 
för mig att det egentligen inte är lika stressigt som det låter, utan snarare tvärtom, jättekul, och att 
det går att kombinera alldeles utmärkt med livet som student. Dessutom, tillägger hon, det handlar 
inte om en enstaka personens ansvar, utan att man får stöd omgående från alla styrelsemedlemmar.  

Förutom hennes erfarenhet som ordförande i Sekel, har hon även varit fadder två gånger under 
Nolle-p (Nolle perioden, se begreppslista), där nya LiU studenter möts av mer erfarna studenter, som 
erbjuder de ett rolig välkomnande en rad olika aktiviteter och fester under flera dagar. Året 2022 var 
hon vanlig fadder, medan året därpå var hon gruppfadder tack vare hennes roll i Sekelsektionen, 
vilket innebar en ganska högre grad av ansvar, genom att bland annat kontakta och informera de nya 
studenterna under Nolle-p, föra vidare informationen från generalen i Kompass och andra uppgifter. 
Hon förklarar att, även om det kunde bli eventuellt lite intensivt och tidskrävande, var det mestadels 
bara roligt: “Jag ångrar absolut inte att jag var med på det, tvärtom: jag skulle rekommendera alla 
studenter att ge det en chans, är det inget för dig går det alltid att hoppa av!". Hon hade velat till och 
med att engagera sig ännu mer genom att söka till festeriet Skvalp, som anordnar bland annat fester 
och Nolle-p, dock räckte tiden inte till. Hennes prioritet efter utbildningen är att söka till kåren Stuff 
och jobba som informatör eller kommunikatör där. Emellertid måste vi fortfarande kämpa på lite till 
och avsluta vår gruppuppgift först, så vi sätter i gång. 

 

Bild: Felicia Gabriel 

https://www.blogger.com/u/1/blog/post/edit/597304321874224157/4346608379935061264
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Felicias tid som student på LiU närmar sig sitt slut, men snart blir det dags 
för en ny studentkull att bestämma hur deras studentliv och erfarenhet på 
LiU ska se ut.  

 

Kontaktuppgifter till Sekel instagram: sekel_liu 

SeKeLs föreningsmärke 
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Vad hände med Nationerna? 

Krönika 

“Ah, juste det var ju du som var intresserad av att veta vad vi håller på med?” 

Det är en sen torsdagskväll i mars när jag beger mig mot en lokal med namnet Ättestupan i Ryd som 
inte ligger längre än 300 meter från min egen dörr. Trots mina tidigare erfarenheter av flertalet 
genomförda intervjuer genom åren är jag nervös, jag ska nämligen träffa Västgöta nation från 
Linköpings universitet. Vad är ens en nation? Är dem inte lite utdöda? Speciellt här på LiU? Och exakt 
vad har den historiska referensen till vikingarnas initiativ till pensionärers massjälvmord med 
någonting att göra?! Jag är inte ute efter ett medlemskap, bara efter en synvinkel inifrån.  

 

Jag läser för tillfället som detta skrivs mitt sista år på min kandidat som blivande kommunikatör. Mitt 
program SLM (språk, litteratur och medier) har innefattat en kurs inom det svenska språkets tidiga 
historia. Visserligen väldigt intressant men för mig som är en smula historienörd ingenting nytt, men 
namnet ättestupan tar mig tillbaka till mina kära rötter hemma i Dalarna. Där finns det nämligen en 
gammal kvarleva av en ättestupa i Trolldalen, Gagnefs kommun. Tankar och minnen för igenom mitt 
huvud om den sena kvällen jag och mina polare var 16 år unga och larvade oss ganska oförsiktigt mot 
den branta kanten. Detta trots att vi visste att de stackars försvarslösa gamlingarna frivilligt gått med 
på att offra sig eftersom de ansågs vara bördor får det att rysa längst nacken än idag.  

På vägen till lokalen går jag igenom min repertoar av de förberedelser och historia om nationerna jag 
läst på om för att lugna ner mig. Trots min vetskap om att nationernas ursprung i Sverige på början 
av 1600-talet (Västgöta grundade sin första nation år 1669 i Lund och först 1984 på LiU) främst 
handlade om att föra samman folk från samma geografiska områden. Föreställ er också hur rebelliskt 
coolt det måste ha känts för den som bevittnat den korta förbudsperioden 1655–1667 på grund av 
statsmaktens avsmak för nationerna då de stod utanför statens makthandske.  

Ändå kan jag inte riktigt skaka av mig känslan av att det är någonting gammalt, sammansvetsat och 
nästan heligt jag stör när jag på den tredje och högsta våningen knackar på lokaldörren till 
Ättestupan.  

När dörren öppnas och jag andas in tillräckligt mycket för att få en luftballong att lämna marken, 
möts jag först av fundersamma men vänliga blickar. Efter en kort introduktion om mig själv lyser ena 
killens ansikte upp en smula och han utbrister: “Ja juste det var ju du som hade skrivit till en av oss 
för någon vecka sen! Kom in kom in!”. Jag kliver in i en simpelt men mysigt inredd lokal med en 
diversifierad samling av vikingaliknande artefakter med Västgötas nationsmärke på sig, samt en 
påbörjad omgång av brädspelet Carcassone som står uppställt på ett centrerat bord.  

Vi påbörjar en enklare konversation om vad och varför jag egentligen är där, jag besvarar fler frågor 
om mina ärliga tankar bakom mitt arbete än vad jag någonsin gjort med tidigare intervjupersoner. 
Killarna är väldigt kunniga men också nyfikna, med jämna mellanrum dyker det upp fler medlemmar, 
en efter en trillar de in och jag blir bara snabbare och bättre på att återförklara samma historia fast 
mer summerat för varje ny medlem som anländer. Samtalen flyter på och vi rör allting mellan himmel 
och jord (se full intervju med dem under inlägget Intervju med västgötanation) där vissa pratade mer 
och andra pratade mindre. Hugo var namnet på en av de karaktärer som verkligen inte var blyg för 
att berätta allt han visste gällande nationernas historia och syfte.  
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När jag frågar om kopplingen till namnet på lokalen får jag höra roliga historier om hur 
medlemmarna har en tradition där de hugger av huvudet på gosedjur som avslutning på en årlig 
sittning med namn midvinterblotet, och det står plötsligt klart för mig att alla referenser inte är mer 
än roliga sätt att skapa traditioner på med snärtiga namn kopplat till vikingatiden. Jag får också 
berättat för mig att det inte längre är ett krav idag att tillhöra samma geografiska ursprung för att få 
vara med. Hela syftet är att ha ställen för studenter där de kan samlas och umgås, med andra ord 
skiljer sig nationerna inte särskilt mycket från de “vanliga” föreningarna utöver deras livslängd och 
historia.  

Efter att ha genomfört den mest spontana gruppintervjun i mitt liv hittills beger jag mig därifrån 
nästan skrattandes åt mig själv. När jag kom dit var jag rädd för att inte lyckas få till en bra intervju 
eftersom jag är så långt ifrån en öst- och västgöte det går rent dialektalt, och när jag gått hade en 
önskan om att det skulle funnits kvar en Dala Nation på LiU. Ett ställe där jag återigen kanske får 
tillfälliga känslor som tar mig tillbaka till de friska skogarna jag kallar för hem. Vem vet? Det kanske 
snart är dags för ett nytt Dalauppror? Varför inte här på LiU med mig i ledningen?  

 

 
Bild: Karl Larsson.  
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Intervju med Andreas Nyblom - Harmoni i samspel mellan universitet 
och studenter 
 
Som student fattade han inte poängen med studentföreningar. Men nu tycker Andreas Nyblom, 
universitetslektor och docent vid Linköping universitet (LiU) att studentföreningar fyller en 
jätteviktig funktion på universitetet. Han menar att de skapar ett socialt sammanhang för 
studenterna där man bland annat kan få träffa studenter från andra program.  

 
Andreas Nyblom, har varit programansvarig för programmet Språk, litteratur och medier (SLM) vid 
Linköpings universitet sedan programmets start år 2018/2019. Han är också lärare och undervisar i 
litteraturvetenskap vid LiU. Han tog sin magisterexamen på Uppsala universitet, men innan dess var 
han student på LiU och läste fristående kurser i bland annat litteraturvetenskap och engelska.  

Under min tid på mitten av 1990-talet när jag studerade på LiU var det inte 
vanligt med studentföreningar, säger Andreas Nyblom.  

Idag kan han, utifrån sina erfarenheter som programansvarig, se saker ur ett annat perspektiv där 
han lyfter fram den ömsesidiga kommunikationen mellan universitet och studentföreningar. Han har 
blivit kontaktad bland annat av Sekel-sektionen som ligger närmast till SLM-programmet. Till 
exempel har ordförande för sektionen kontaktat honom och önskat samarbeta och ibland har 
sektionen velat ha hjälp med att få ut information via mejl eller programmet till alla studenter. I 
andra fall är det han som programansvarig som kontaktar studentföreningar.  

Under uppropet brukar jag ta kontakt med utskotten och sektionen för att de ska 
komma och berätta om sin verksamhet till de nya studenterna, säger Andreas 
Nyblom.  

Studentföreningar betydelsefull för universitet  
Studentföreningens dubbla funktioner spelar en viktig roll på universitetet. För studenterna kan 
föreningarna innebära att man träffar nya människor, får vänner för livet, bygger relationer och 
utökar sitt nätverk. Studentföreningarna arbetar för att skapa en rikare och mer meningsfull 
universitetsupplevelse genom att främja gemenskap, stödja personlig och professionell utveckling 
samt erbjuda en plattform för socialt engagemang. Samtidigt är föreningarna viktiga för 
universitetet. För programmen kan ett gott samarbete med föreningarna innebära nöjdare studenter 
som är mer tillfreds med sin tillvaro och därmed också presterar bättre.   

Jag tycker att det är bra att det finns studentföreningar och jag tror att de kan ge mycket, säger 
Andreas Nyblom.  

Videointervju  
https://youtu.be/97ZPRmDLzZM 

https://youtu.be/97ZPRmDLzZM
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Studentintervjuer 
I denna video intervjuar vi studenter på LiU om deras engagemang i studentlivet! 

 

https://youtu.be/AusNo_dwAbo  

 
 

https://youtu.be/AusNo_dwAbo
https://youtu.be/AusNo_dwAbo
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Föreningar på LiU förenklat 
 

Vad är egentligen en sektion och vad är skillnaden på olika föreningar? I denna video förklarar Kalle 
för Ebba hur det faktiskt ligger till. 

 

https://youtu.be/MXSQXx9G27s  

 

 

https://youtu.be/MXSQXx9G27s
https://youtu.be/MXSQXx9G27s
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